
PROTOKÓŁ Nr IX/15
z Sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

30 czerwca 2015 roku o godz.9.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

===================================================================
W sesji uczestniczyli:

 Radni Rady Miejskiej w Bojanowie,
 Burmistrz, Zastępca Burmistrza, Skarbnik, radca prawny (pani Teresa Andrzejewska),
 radni powiatowi: (Wiesław Ceglarek, Ryszard Bijak, )
 sołtysi wsi,
 pracownicy Urzędu Miejskiego,
 kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
 zaproszeni kierownicy zakładów budżetowych, 
 insp. Krzysztof Nowak Komendant Powiatowy Policji w Rawiczu,
 mł. bryg. Krzysztof Panocha – zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Rawiczu,
 asp. sztab. Andrzej Pochyły – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Rawiczu,
 Rafał Sołtysiak – inspektor UM w Bojanowie,
 asp.  Mariusz Plewa – Komenda Powiatowa Policji w Rawiczu,
 pan Leszek Piotrowski, 
 pani Dominika Gąsiorowska,
 przedstawicielka lokalnych mediów,
Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Jarosław 

Bartkowiak - po czym stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład Rady w sesji 
uczestniczy 12 radnych  co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować 
prawomocne uchwały .Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

W związku z tym, iż do porządku obrad  sesji Rady Miejskiej w Bojanowie nie wniesiono 
uwag pisemnych i ustnych przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,

2. Przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Miejskiej,

3. Przyjęcie protokołu Nr VIII/15 z sesji z dnia 29 maja 2015 roku,

4. Zapytania radnych,

5. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym,

6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach,

7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w Gminie,

8. Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie,

9. Przygotowanie placówek szkolnych i pozaszkolnych do realizacji wypoczynku
letniego dzieci i młodzieży,

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) utworzenia odrębnego obwodu głosowania.



2) zmiany uchwały Nr XXII/196/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 6 listopada 
2012 roku w sprawie podziału Gminy Bojanowo na stałe obwody głosowania i 
ustalenia ich numerów, granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji 
wyborczych,

3) wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem o zmianę urzędowej
zmiany nazwy miejscowości Szmezdrowo, wieś,

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej 
w Gołaszynie,

5) zmiany uchwały nr XXV/217/13 z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Bojanowo, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Bojanowo oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków.

6) wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnemu Rady Miejskiej w 
Bojanowie,

7) zmiany uchwały Nr 111/91 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 października 
1991 roku w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą Wielkopolski 
Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych z siedzibą w Poznaniu,

8) powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników,

9) zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków,

10) podjęcia inicjatywy pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo.

11) zmian uchwały budżetowej na 2015 rok.

11. Odpowiedzi na zapytania radnych.

12. Wolne głosy i wnioski.

13. Zakończenie.

Do pkt. 3 Przyjęcie protokołu Nr VIII/15 z sesji z dnia 29 maja 2015 roku,

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 29 maja 2015 roku nie 
wpłynęły uwagi pisemne i ustne przewodniczący obradom pan Jarosław Bartkowiak 
zawnioskował o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytywania. Za propozycją 
przewodniczącego Rady głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za”. W związku z 
powyższym protokół Nr VIII/15 z VIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przyjęto bez 
odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych,

Radny Maciej Jagodziński zapytał o:

1.przetarg na przejazdy szkolne – informację w powyższej sprawie,

2.dlaczego oświetlenie tak późno się zapala,



Radny Zygmunt Maćkowiak cyt. „zakończono prace przy budowie kanalizacji, kiedy będzie 
możliwość podłączenia się ?”,

Radny Tomasz Woźniczka – zapytał o malowanie znaków na skrzyżowaniach,

Radny Jan Moryson zapytał o projekt na budowę drogi – ulica Kwiatowa.

Sołtys Ryszard Serwatka zapytał o deklaracje na odbiór nieczystości (świetlice wiejskie).

Do pkt. 5 Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym,

Przewodniczący rady pan Jarosław Bartkowiak przedstawił informacje dotyczącą 
reprezentacji w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Pisemna informacja stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 4   Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach,

Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel zapoznał zebranych z wydanymi w okresie 
międzysesyjnym zarządzeniami. Pytań nie było. Pan Burmistrz przedstawił również 
informację o Swojej pracy i reprezentowaniu Gminy w okresie międzysesyjnym. Pisemna, 
szczegółowa  informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Informacja o reprezentacji 
Gminy przez Zastępcę Burmistrza pana Krzysztofa Kurpisza stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. 

Odpowiadając Państwu radnym na zadane pytania pan Burmistrz wyjaśnił:

Radnemu Jagodzińskiemu w sprawie dowozów: w pierwszej kolejności dowozy przeznaczone
będą dla uczniów. Dodatkowe osoby będą wykupowały bilety u przewoźnika, nauczyciele 
korzystający z tego typu dowozu zobligowani będą do wykupu biletów miesięcznych. Będzie 
obowiązywała cena komercyjna.  Czekamy na oferty do 7 lipca. Postaramy się tak ustawić 
dojazd ,  aby była możliwość dostania się do ośrodka zdrowia, urzędu oraz do przystanku 
autobusowego na Rynku w Bojanowie. 

W sprawie ustawienia godzin oświetlenia, Burmistrz wyjaśnił radnemu, iż będzie 
przeprowadzona korekta. Światła będą włączały się o 15 – 20 minut wcześniej, skrócony 
zostanie czas ich uruchomienia. Dokonany zostanie również przegląd oświetlenia na 
wioskach gdyż czas włączania się lamp  jest zróżnicowany.

Radnemu Tomaszowi Woźniczce pan Burmistrz wyjaśnił , iż od dzisiaj (30.06) firma malująca
pasy będzie pracowała na krzyżówce przy DINO. 

Na sesji – pan Burmistrz – przedstawił również 2 nowych kierowników:

- panią Dominikę Gąsiorowską – zastępcę kierownika Urzędu Stanu Cywilnego – która 
obejmie funkcję kierownika Referatu Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. 

Drugą osobą był pan Leszek Piotrowski, który wygrał konkurs ogłoszony na stanowisko 
kierownika referatu budownictwa (trwają prace nad regulaminem organizacyjnym – będzie 
nowa nazwa referatu).  Spośród 5 zakwalifikowanych do konkursu ofert, Komisja 
Konkursowa – w składzie:



Zygmunt Maćkowiak, Tadeusz Polc, Patrycja Kubiak, Wojciech Wielebski, Krzysztof Kurpisz 
wybrała najlepszą aplikację. W związku z powyższym od dnia 1 lipca pan Leszek Piotrowski 
obejmie funkcję  kierownika referatu budownictwa.

Burmistrz wyjaśnił również, iż wymagania  były merytoryczne. Wybrana osoba posiada 
bogate doświadczenie, wiedzę oraz kwalifikacje. Jeszcze raz „gratuluję” – powiedział pan 
Burmistrz.

Do pkt.7  Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie,

Na sesji obecni byli: 

- pan Krzysztof Panocha – zastępca komendanta powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w
Rawiczu,

- pan Rafał Sołtysiak – inspektor ds. bezpieczeństwa p. poż w Urzędzie Miejskim w 
Bojanowie.

Pisemna informacja dotycząca powyższego tematu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Pan komendant Panocha uzupełniając pisemną informację wyjaśnił, iż zagrożenie w Gminie 
Bojanowo jest większe niż w porównywalnych gminach powiatu rawickiego. Przez Bojanowo
przechodzą dwa duże gazociągi; droga S5 jest też bardzo newralgicznym punktem – ze 
względu na kolizje i wypadki drogowe. Biorąc pod uwagę przedmiotowe nasilenia Gmina 
Bojanowo jest jedną z najbardziej spokojnych miejscowości. Również wyposażenie jednostek
jest dobre. 

Więcej problemów nie było. Powyższe sprawozdanie Państwo radni ocenili pozytywnie 12 
„za”.

Do pkt.8 Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w Gminie,

Na sesji obecni byli:

Pan Krzysztof Nowak – Komendant Powiatowy Policji w Rawiczu,

Pan Andrzej Pochyły – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie,

Pan Mariusz Plewa z Komendy Powiatowej Policji w Rawiczu.

Pan komendant Nowak poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania – załącznik nr 6 do 
protokołu, które otrzymali Państwo radni. Jako pierwszy głos zabrał radny Zygmunt 
Maćkowiak, który zapytał o statystyki wykrywalności – dlaczego w sprawozdaniu nie są one 
wyodrębnione (dla gminy Bojanowo). 

Pan komendant Nowak wyjaśnił, iż dane które są w statystykach policyjnych pozwalają 
wyodrębnić wszelkie zdarzenia na terenie Gminy Bojanowo. Jednakże tak szczegółowa 
statystyka i analiza zdarzeń potrzebna jest do rejestrów policyjnych. W systemach, które 
funkcjonują posiadamy dane ogólne – wyjaśnił komendant Nowak.

Radny Maciej Jagodziński zapytał o zwiększenie liczby patroli w związku z liczbą zdarzeń, 
jakie ostatnio miały miejsce na terenie naszej gminy. 

Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel poinformował radnych, iż zorganizował spotkanie z 
udziałem Komendanta Powiatowego Policji, kierownika Rewiru Dzielnicowych w 
Bojanowie, naczelnika Wydziału Prewencji oraz Zastępcy Burmistrza.



Burmistrz poinformował, iż policja będzie dotowana przez okres wakacyjny tzw. cyt. 
„będziemy starać się o zwiększenie etatu w naszym rewirze. Planujemy zainstalowanie na 
Rynku  monitoringu. „

Komendant poinformował również o powyższym spotkaniu, na którym omówiono sprawy 
dotyczące bezpieczeństwa Gminy Bojanowo. Odpowiedź dotycząca ostatnich zdarzeń na 
terenie Bojanowa musi być bardzo skromna – ze względu na dobro toczącego się śledztwa  - 
wyjaśnił pan Komendant. Wyjaśnił, iż wobec jednego sprawcy zastosowano areszt. 

Nie ma aresztowań prewencyjnych. Niestety, sprawców włamań do sklepów nie  udało się 
zatrzymać. Nieoznakowany patrol ścigał przestępców aż do lasów w Miliczu. Otrzymano 
również wsparcie od innych jednostek, bez rezultatu.

Pan radny Maciej Jagodziński poruszył również problem dotyczący przejazdu cystern przez 
Bojanowo. Istnieje niebezpieczeństwo, iż ruch z S5 – po zamontowaniu płatnych bramek – 
powróci. Postawienie znaków zakazujących wjazd też nie rozwiąże sprawy, gdyż mieszkańcy 
gminy posiadający działalność gospodarczą muszą dojechać do swoich zakładów czy 
sklepów. Często korzystają z samochodów o dużym tonażu. Nie możemy zamknąć im drogi. 

Pan komendant Nowak zobowiązał się do wyjaśnienia tej sytuacji – patrol będzie 
monitorował ruch na S5 i porówna ją do ilości pojazdów  przejeżdżających przez Bojanowo. 

Burmistrz pan Maciej Dubiel poinformował, iż tematyka przejazdu przez Bojanowo była 
omawiana na debacie dotyczącej bezpieczeństwa. Przedmiotowa sytuacja może generować 
problem, ale czy kierowca samochodu o dużym tonażu, jadący drogą S5 będzie szukał zjazdu 
aby zaoszczędzić 5 zł czy 10 zł. 

Radny Tomasz Woźniczka zapytał obecnych na sesji przedstawicieli prawa o tzw. „inne 
wykroczenia” a w szczególności o „nieobyczajne wybryki”.

Kierownik Rewiru pan Andrzej Pochyły wyjaśnił, iż jest to na ogół leżenie na ulicy w stanie 
upojenia alkoholowego, spożywanie alkoholu w miejscu niedozwolonym. Pan Pochyły z 
satysfakcją poinformował uczestników sesji, iż biorąc pod uwagę statystykę policyjną w 
okresie ostatnich 5 lat odnotowaliśmy spadek przestępczości. Ponadto pan Andrzej Pochyły 
podziękował władzom Bojanowa, radnym Rady Miejskiej za wsparcie oraz przychylność w 
czasie kiedy sprawował funkcję Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie. W tym 
czasie dofinansowano zakup radiowozu, partycypowano w kosztach zakupu paliwa, co miało 
znaczny wpływ na poprawienie komfortu pracy bojanowskich policjantów. Słowa 
podziękowania – pan Kierownik Pochyły – skierował również do pracowników Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Bojanowie oraz członków Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Komendant Powiatowy Policji w Rawiczu pan Krzysztof Nowak poinformował, iż z 
dniem 1 lipca 2015 roku pan Andrzej Pochyły odchodzi na emeryturę. Pan Komendant 
Nowak podziękował za wiele lat owocnej służby, za zaangażowanie i sumienność. 
Jednocześnie przedstawił następcę pana Andrzeja Pochyłego. Jest nim asp. Mariusz Plewa – 
obecnie pracownik Komendy Powiatowej Policji w Rawiczu. Z dniem 1 sierpnia 2015 
obejmie obowiązki Kierownika Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie. Do życzeń dołączyły 
się również władze Bojanowa. Burmistrz pan Maciej Dubiel, w imieniu Swoim oraz  władz 
Bojanowa wyraził uznanie za pełne zaangażowania lata pracy dla bojanowskiej społeczności. 
Panu Pochyłemu wręczono list gratulacyjny, kwiaty oraz prezent, który był  miłą i pełną 
humoru niespodzianką.



Przewodniczący obradom pan Jarosław Bartkowiak ogłosił do godz. 10.30. przerwę w 
obradach.

Do pkt. 9 Przygotowanie placówek szkolnych i pozaszkolnych do realizacji wypoczynku 
letniego dzieci i młodzieży,

Po wznowieniu obrad przewodniczący zapytał czy do powyższego tematu obrad są potrzebne 
dodatkowe wyjaśnienia. Państwo radni pytań nie zadali. W związku z powyższym pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad przyjęciem informacji. Za przyjęciem 
informacji głosowało 10 radnych (nieobecni radni: Renata Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, 
Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski ORAZ Leszek Janowicz).

Pisemne informacje jednostek stanowią kolejno:

1. Gimnazjum  im. gen. Dezyderego Chłapowskiego w Bojanowie załącznik nr 7,

2. Szkoła Podstawowa im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie załącznik nr 8,

3. Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy w Gościejewicach załącznik nr 9,

4. Szkoła Podstawowa im Arkadego Fiedlera w Golinie Wielkiej załącznik nr 10,

5. Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie załącznik nr 11,

6. Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie załącznik nr 12,

7. Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w Bojanowie załącznik nr 
13,

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

1) utworzenia odrębnego obwodu głosowania.

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych. Pytań nie 
zadano, przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie zarządził głosowanie. Za podjęciem 
uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” (nieobecni radni: Renata Jagodzik,
Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie  utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

2) zmiany uchwały Nr XXII/196/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 6 listopada 2012 
roku w sprawie podziału Gminy Bojanowo na stałe obwody głosowania i ustalenia ich 
numerów, granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych,

Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych. Pytań
nie zadano, przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie zarządził głosowanie. Za 
podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za” (nieobecni radni: 
Renata Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr 
Nadrowski).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXII/196/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 6 listopada 2012 roku w 



sprawie podziału Gminy Bojanowo na stałe obwody głosowania i ustalenia ich numerów, 
granic oraz wyznaczenia siedzib obwodowych komisji wyborczych, stanowi załącznik nr 15 
do protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

3) wystąpienia do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem o zmianę urzędowej 
zmiany nazwy miejscowości Szmezdrowo, wieś,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. Państwo 
radni pytań nie mieli w związku z powyższym zarządzono głosowanie nad przedmiotową 
uchwałą. Za jej podjęciem głosowało 11 radnych „za” (nieobecni radni: Renata Jagodzik, 
Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie wystąpienia 
do Ministra Administracji i Cyfryzacji z wnioskiem o zmianę urzędowej zmiany nazwy 
miejscowości Szmezdrowo, wieś, została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w 
Gołaszynie,

Radny Maciej Jagodziński zapytał o bliższe informacje dotyczące przedmiotowego gruntu.  
Burmistrz Bojanowa wyjaśnił, iż droga przebiega pod oborą i w związku z powyższym  
należy powyższą sprawę uregulować. Więcej pytań nie było. Przewodniczący obrad pan 
Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad powyższym aktem. Za podjęciem uchwały 
głosowali wszyscy obecni na sesji radni 11 „za” (nieobecni radni: Renata Jagodzik, Tomasz 
Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie  dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w Gołaszynie, została 
podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

5)   )   zmiany uchwały nr XXV/217/13 z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Bojanowo, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Bojanowo oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków.

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej. Uwag nie 
wniesiono. Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 10 
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu (radny Sebastian Miekisz) (nieobecni radni: Renata 
Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski).



Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie zmiany 
uchwały nr XXV/217/13 z dnia 26 lutego 2013 r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych na terenie Gminy Bojanowo, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Bojanowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, została podjęta i 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

6)   wyrażenia zgody na ograniczenie zatrudnienia radnemu Rady Miejskiej w Bojanowie,

Przewodniczący Rady pan Jarosław Bartkowiak odczytał projekt uchwały, który został 
omówiony na posiedzeniach Komisji Stałych. Głos zabrał radny Tomasz Woźniczka, który 
zawnioskował o wykluczenie z głosowania (art. 25 a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym).

Za podjęciem uchwały nikt z Państwa radnych nie głosował, 1 radny został wyłączony
z głosowania, natomiast 10 radnych było przeciwnych podjęciu przedmiotowej uchwały. 

W związku z powyższym Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie wyrażenia zgody 
na ograniczenie zatrudnienia radnemu Rady Miejskiej w Bojanowie nie została podjęta.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

7)   ) zmiany uchwały Nr 111/91 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 października 1991
roku w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą Wielkopolski Ośrodek 
Kształcenia i Studiów Samorządowych z siedzibą w Poznaniu,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. Państwo 
radni pytań nie mieli w związku z powyższym zarządzono głosowanie nad przedmiotową 
uchwałą. Za jej podjęciem głosowało 11 radnych „za” (nieobecni radni: Renata Jagodzik, 
Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr Nadrowski).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie zmiany 
uchwały Nr 111/91 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 października 1991 roku w sprawie
przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów 
Samorządowych z siedzibą w Poznaniu, została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

8)   powołania Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady. 
Państwo radni pytań nie mieli w związku z powyższym zarządzono głosowanie nad 
przedmiotową uchwałą. Za jej podjęciem głosowało 11 radnych „za” (nieobecni radni: Renata
projekt Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas głosowania Piotr 
Nadrowski).



Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie powołania 
Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników, została podjęta i stanowi załącznik nr 
20 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

9)   zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków,

Radny Maciej Jagodziński zapytał o koszt przyłączenia do sieci i o ile wzrosły stawki 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

Kierownik Zakładu Wodociągów i Kanalizacji pan Marek Dudziak wyjaśnił, iż przyłączenie 
do sieci jest bezpłatne, ponoszone są jedynie koszty za tzw. „czytnik” .Natomiast nowa taryfa 
za wodę to wzrost na 1 metrze 3 około 7 groszy. 

Więcej pytań  nie było w związku z powyższym przystąpiono do podjęcia uchwały. Za
jej podjęciem głosowało 10 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny (Józef Czerwiński) 
(nieobecni radni: Renata Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki oraz podczas 
głosowania Piotr Nadrowski).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie ) 
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

10) podjęcia inicjatywy pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Bojanowo.

(radny Piotr Nadrowski o godz. 10.50 wrócił na obrady)

Radny Maciej Jagodziński zapytał czy „budżet obywatelski” dotyczy również sołectwa ; całej
gminy …

Burmistrz wyjaśnił, iż budżet ma skłonić mieszkańców do inicjatywy społecznej, jeżeli wygra
wniosek ze sołectwa będzie to stanowiło dodatkowy bonus dla tej wioski

Radny Maciej Jagodziński stwierdził, iż kwota oferowana na budżet obywatelski nie jest 
wielka.

Burmistrza Bojanowa pan Maciej Dubiel, iż wnioski będą rozpatrywane przez Komisję. 

W obecnej chwili podejmujemy inicjatywę „Budżetu Obywatelskiego”.

Radny Tomasz Woźniczka – cyt. „ trzeba zróżnicować potrzeby wsi i potrzeby miasta. 

W mieście potrzeb jest o wiele więcej, miasto powinno być priorytetem, ponadto 
każda wioska ma fundusz sołecki.

Radny Maciej Jagodziński zapytał – cyt. „czy uchwała w sprawie funduszu obywatelskiego 
będzie podejmowana co roku?”. 



Burmistrz Bojanowa wyjaśnił, że tak. Najważniejsze jest zaangażowanie wszystkich 
mieszkańców.  Równie ważny będzie regulamin dotyczący „budżetu obywatelskiego”, gdzie 
zostaną zawarte wszelkie informacje i określone zostaną kryteria podziału 

Więcej pytań nie było w związku z tym przystąpiono do głosowania. Za podjęciem 
uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za’ (nieobecni radni: Renata 
Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie ) podjęcia 
inicjatywy pn. „Budżet Obywatelski” w celu przeprowadzenia konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Bojanowo, została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Do pkt. 10 Podjęcie uchwał w sprawie:

11)   zmian uchwały budżetowej na 2015 rok.

Pani Skarbnik zapoznała Państwa radnych ze zmianami wprowadzonymi projektu od 
ostatniego posiedzenia. Państwa radnych zainteresowała sprawa modernizacji dróg w Giżynie
oraz w Bojanowie na ulicy Kwiatowej. 

Burmistrz wyjaśnił ,iż naprawa drogi w Giżynie – bazować będziemy na tłuczniu. Droga na 
ulicy Kwiatowej (projekt jest dostępny) – będzie zrobiona w sezonie wakacyjnym; długość 
drogi około 250 m natomiast koszt około 200.000,-.

Radny Maciej Jagodziński zapytał o odwodnienie drogi.

Burmistrz wyjaśnił, iż będzie zrobiony ściek i studzienka. Na ulicy Kwiatowej 
zostanie zainstalowane oświetlenie solarne (w dwóch miejscach). 

Radny Jagodziński zapytał o dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego. Burmistrz 
wyjaśnił, iż jest to kwota 40.000,- składaliśmy na 80.000,- (we wniosku uwzględniono 
również Giżyn).

W związku z tym, iż więcej pytań nie zadano przewodniczący obradom zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni
– 12 „za; (nieobecni radni: Renata Jagodzik, Tomasz Wałkiewicz, Krzysztof Wodecki).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie zmian 
uchwały budżetowej na 2015 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu.

Do pkt. 11 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone na bieżąco. W uzupełnieniu informacji 
Burmistrz Bojanowa poprosił kierownika Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie, o
udzielenie odpowiedzi w sprawie kanalizacji Sowiny Wydartowo I i Gościejewice. Pan 
Dudziak wyjaśnił, iż priorytetem jest połączenie 3 nitek wodociągowych powyższych wiosek.
Termin podłączenia do grudnia – ale ze względu na porę roku zostanie przedłużony do końca 
kwietnia. 



Pan Burmistrz odpowiadając sołtysowi Golinki panu Ryszardowi Serwatce wyjaśnił, iż 
kwestia deklaracji na odpady zostanie rozwiązana w sezonie wakacyjnym.

Do pkt. Wolne głosy i wnioski.

Jako pierwsza głos zabrała pani Wieńczysława Barteczka sołtys Wydartowa I. 
Zawnioskowała o zorganizowanie miejsca parkingowego w lesie w Tarchalinie, blisko drogi 
powiatowej. W takim miejscu – zdaniem pani sołtys – konieczne jest postawienie 2 -3 ław i 
stołów. Plac powinien być zlokalizowany w miejscu zacienionym. Taka „przystań” służyłaby 
nie tyle mieszkańców wsi co osobom jeżdżącym na rowerach, uprawiającym nordic walking 
oraz stanowiłaby miejsce odpoczynku dla podróżnych.

Pan Burmistrz uznał propozycję za interesującą i obiecał pani sołtys rozważyć ten 
temat. Propozycja stworzenia pieszych szlaków, będzie brana pod uwagę przy omawianiu 
zagadnień związanych z rekreacją. Jest koncepcja budowy boiska w Tarchalinie, być może 
strzelnicy – w związku z tym czekamy na interesujące propozycje. 

Radny Marek Kotlarczyk zgłosił wniosek dotyczący zamontowania tabliczki 
informacyjnej „Cegielnia Giżyn”.

Głos zabrała dyrektor przedszkola w Bojanowie pani Agnieszka Sikora, która 
poinformowała przekazała zebranym następujące informacje:

- 4 lipca 2015 roku w naszej Gminie odbędzie się Powiatowy Dzień Integracji. Na powyższą 
imprezę zostały zaproszone wszystkie stowarzyszenia, organizacje zrzeszające osoby 
niepełnosprawne z powiatu rawickiego.

- Stowarzyszenie Dzieci i Osób Niepełnosprawnych „Razem Raźniej w Bojanowie” -  dzięki 
wyrażeniu zgody przez  Zarząd Rady Powiatu Rawickiego, Zespół Szkół Przyrodniczo – 
Technicznych CKU w Bojanowie, firmie Cargill pana Mieczysława Rejka, która 
odremontowała pomieszczenia, uzyskało 3 sale  w ZSz.P-T. W związku z tym zadania 
statutowe Stowarzyszenia będą realizowane bez problemu. 

Trzecia sprawa, którą poruszyła na sesji pani Dyrektor dotyczy przedszkola w Bojanowie. 

W ramach programu poznawania miejsc pracy przez przedszkolaków, wychowanek jednej z 
grup zaprosił koleżanki i kolegów  do odwiedzenia zakładu swojego dziadka. Dziadek 
prowadzi zakład rzeźnicko – wędliniarski. Dzieci wraz z opiekunkami udały się na 
zwiedzanie. Zgodę na wyjście dzieci wyrazili również rodzice. Dzieci w zakładzie nie 
oglądały nic niestosownego. Widziały wyrób kiełbaski, widziały zakład ale nie miejsca, które 
w jakikolwiek sposób wpłynęłyby na ich psychikę i spowodowały przeżycie traumy. Po 
interwencji jednej z mieszkanek naszej Gminy sprawa została nagłośniona. Z panią 
Agnieszką  Sikorą kontaktowały się lokalne i ogólnopolskie media oraz organizacje ochrony 
zwierząt. Całą sytuację opisuje rzetelnie gazeta ABC. 

Pani Sikora poinformowała, iż w związku z powyższym donosem od czwartku będzie w 
przedszkolu w Bojanowie przeprowadzona kontrola z Kuratorium Oświaty. 

Po tej informacji rozgorzała dyskusja. Radny Tomasz Woźniczka, który jest nauczycielem i 
też spotyka się z tego typu atakami uznał sprawę za absurdalną. Również radny Maciej 
Jagodziński zabrał głos w dyskusji – cyt. „zgadzam się z przedmówcą; kto z nas nie bawił się 
sklep, nie chodził z rodzicami na zakupy do rzeźnika. Jeżeli kupujemy w całości kurczaka, 
ćwiartujemy go w domu w obecności dzieci , to ta czynność ma znamiona przestępstwa????”



Również Burmistrz Bojanowa pan Maciej Dubiel przedstawiciel organu prowadzącego 
powyższą jednostkę nie widział w przedmiotowej sprawie żadnych zaniechań. Zwiedzenie 
zakładu rzeźnicko – wędliniarskiego nie jest jakimś traumatycznym przeżyciem. Wszystko 
odbyło się zgodnie z obowiązującym dyrekcję przedszkola prawem. Jest to rozdmuchiwanie 
sprawy. Pan Burmistrz nie widzi w tym nic złego. Dzieci nie zostały narażone na żadne 
drastyczne widoki, nikt z rodziców nie skarżył,  dzieci nie zostały  psychicznie w żaden 
sposób dotknięte. Sprawa zostanie wyjaśniona.

Burmistrz Bojanowa wrócił do sprawy tablic informacyjnych na wioskach. Jest to temat 
otwarty. Będziemy uzupełniać.

Kwestia „witaczy” jest również tematem wymagającym przedyskutowania ale ważnym 
elementem są środki finansowe na inwestycję. Każda wieś na terenie Gminy może mieć swój 
indywidualny, charakterystyczny „witacz” – jednakże wszystko zależy od środków 
finansowych.

Sołtys Wydartowa I pani Wieńczysława Barteczka zapytała o lampy solarne. Burmistrz 
wyjaśnił, iż jest uzgodniona wstępna lokalizacja. Czekamy na projekt. W budżecie na 
realizacje powyższego zadania mamy 9.000,-.

Pełniąca obowiązki dyrektora przedszkola w Trzeboszu pani Katarzyna Kowalska, w związku
z powrotem do pracy pani Krystyny Przewłockiej, podziękowała za dotychczasową 
współpracę i zrozumienie a także za życzliwe podejście Radna Wiesława Świerzewska 
życzyła wszystkim uczestnikom sesji spokojnych wakacji.

Do pkt. 13 Zakończenie

W związku z wyczerpaniem porządku IX sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, przewodniczący 
Jarosław Bartkowiak wypowiadając formułę ”zamykam obrady” , zakończył posiedzenie o 
godz. 11.30.

Protokolant: Przewodniczący Rady

Beata Sikora Jarosław Bartkowiak

inspektor


